

1. Various Standards for Aquatic Products and Animal Food in China were Implemented in February 2022



On 1 February 2022, 118 standards related to food products were officially implemented. Among them, the National Food Safety Standards cover the test methods of various residues in aquatic products and animal food (GB 31656 and GB 31658), such as residues of

penicillin drugs, mebendazole and metabolites, methaqualone, norfloxacin, ciprofloxacin, enrofloxacin, ofloxacin, oxaquinic acid, and flumequine in aquatic products.

According to the statistics from the Bureau of Fisheries, Ministry of Agriculture and Rural Affairs of China, the total output of the aquaculture products and the aquatic products from catch fishing were 52.242 million tons and 13.2482 million tons in 2020, which were 79.8% and 20.2% of the total output respectively. As the gaps between the two grew wider, there is a genuine need for regulating of the quality and safety of aquaculture aquatic products. The new test methods will further improve the safety for food products.

STC's food testing laboratories can provide testing services for heavy metal contents,

drug residues, microbiological analysis and more. For more details, please contact us at hkstc@stc.group.

Source: <http://news.foodmate.net/2022/02/619074.html>

2022 年 2 月中国多个有关水产品和动物性食品标准正式实施

今年有 118 项食品及相关标准於 2022 年 2 月 1 日正式实施，其中食品安全国家标准，包括了水产品中以及动物性食品中多种残留量的测定方法(GB 31656 和 GB 31658)，例如：水产品中青霉素类药物、甲苯咪唑及代谢物、安眠酮、诺氟沙星、环丙沙星、恩诺沙星、氧氟沙星、噁喹酸、氟甲喹等残留量的测定。

据中国农业农村部渔业渔政管理局统计数据显示，2020 年全国养殖水产品和捕捞水产品产量分别为 5224.2 万吨和 1324.82 万吨，占比分别为 79.8%和 20.2%，两者之间的差距进一步扩



大，对养殖水产品质量安全规管更有现实需要，此次这一批生效的测定方法，将进一步提升产品安全。

STC 设有食品实验室，可以对食品中重金属含量、药物残留量和微生物等指标进行测试服务，可电邮至 hkstc@stc.group 查询。

资料来源 <http://news.foodmate.net/2022/02/619074.html>

2. Unqualified Imported Aquatic Products in 2021 Increased 50% Compared with 2020

According to the General Administration of Customs (GACC) related to forbidden entry of food and cosmetic products, it revealed that GACC inspected a total of 621 batches of unqualified imported aquatic products under the port supervision in 2021. There was an increase of 50% compared with 2020 (414 batches) year-on-year. The total cargo weight was 7,663.3 tons, and the batch and quantity are significantly higher than meat products.



According to the statistics, more than half of the aquatic products were forbidden to enter China in 2021 due to the detection of animal diseases, missing of Certificate of Inspection and Quarantine for Entry Goods (lack of agreement), the excessive food additives, and the failure to provide certificates or qualification of materials as required. Besides, there were cases where coronavirus was detected in the cold chain and rejected by the customs.

STC not only provides food product safety testing, we also provide the Novel Coronavirus (2019-nCoV) Surface, Food and Package Swab Test for the early detection

of 2019-nCoV contamination on environmental surfaces or regular hygiene monitoring. The test complies with the biosafety guidelines of the US FDA and the CDC. Please contact hkstc@stc.group to learn more.

Source: <https://mp.weixin.qq.com/s/LwzT0WFVcBlyg2mZxsZVDQ>

2021 年中国海关检出不合格进口水产比 2020 年增加 50%

根据海关总署发布的 2021 年 1 至 12 月未准入境食品化妆品信息，数据显示，中国海关 2021 年在口岸监管环节检出不合格进口水产产品共计 621 批，同比 2020 年（414 批）增加 50%，涉及货重为 7663.3 吨，批次和数量均明显高于肉类产品。



进据统计，2021 年水产品未准入境中国原因，过半是因货物检出动物疫病、货品未获海关检验检疫准入(未有协议)、食品添加剂超标、未按要求提供证书或合格证明材料。除了上述主要因素外，在疫情下也有发生冷链因携带新冠病毒而不准通关事件。

STC 除了提供一般食品安全测试外，也提供一个方便、快捷及安全的 2019-nCoV / SARS-CoV-2 检测服务，去评估或恆常监测 2019-nCoV / SARS-CoV-2 为日常环境中所带来的潜在风险。符合美国食品与药物管理局 (FDA) 及 美国疾病防治中心 (CDC) 的安全指引。欢迎电邮至 hkstc@stc.group 查询。

资料来源 <https://mp.weixin.qq.com/s/LwzT0WFVcBlyg2mZxsZVDQ>

3. Notice of the China National Medical Products Administration on the Inspection of Banned Raw Materials in 8 Batches of Cosmetics

In the 2021 China national cosmetics supervision and sampling inspection practice, 8 batches of the cosmetics were found containing the banned raw materials as stipulated in the *Technical Specifications on Cosmetic Safety (2015 Edition)*, inspected by Food and

Drug Inspection Institute of the Xinjiang Uygur Autonomous Region and other units.

According to the stipulation of the *Regulation on the Supervision and Administration of Cosmetics* and the *Measures for the Supervision and Administration of*



Production and Distribution of Cosmetics, the China National Medical Products Administration ordered the Food and Drug Administrative Department of the Guangdong Province to investigate the registrants, recordation entities and entrusted manufacturers involved in the abovementioned 8 batches of cosmetics that failed to meet the requirements, which required the relevant enterprises to take risk control measures and carry out self-inspection and improvements. The Food and Drug Administrative Department of all provinces (autonomous regions, and cities) ordered the related cosmetics sellers to stop selling those cosmetics, investigate the purchasing

and inspection records, trace the sources of the illegal products and any illegal activities found will be under arrest.

STC has accredited as a designated cosmetics registration and filing testing laboratory by passing the cosmetics registration and filing information management system of China National Medical Products Administration (NMPA). STC has been authorized to undertake the registration and testing of domestic non-special purpose cosmetics. For more enquiries, please email us at dgstc@stc.group.

Source: <https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/hzhpcjgg/hzhpcjgjj/20220222150646168.html>

中国国家药监局关于 8 批次化妆品检出禁用原料的通告

2021 年国家化妆品监督抽检工作中，经新疆维吾尔自治区药品检验研究院等单位检验，发现 8 批次化妆品检出《化妆品安全技术规范（2015 年版）》中规定的禁用原料。根据《化妆品监督管理条例》《化妆品生产经营监督管理办法》，国家药监局要求广东省药品监督管理部门对上述 8 批次不符合规定的化妆品涉及的注册人、备案人、受托生产企业依法立案调查，责令相关企业立即依法采取风险控制措施并开展自查整改；各省（区、市）药品监督管理部门责令相关化妆品经营者立即停止经营上述化妆品，依法调查其进货查验记录等情况，对违法产品进行追根溯源；发现违法行为的，依法严肃查处；涉嫌犯罪的，依法移送公安机关。



STC 东莞实验室已通过国家药品监督管理局（NMPA）化妆品和备案信息管理系统审核，成为化妆品注册和备案检验检测机构，具备承担国产非特殊用途化妆品备案检验工作的资质。如需进一步查询，可电邮至 dgstc@stc.group。

资料来源 <https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/hzhpchjgg/hzhpcjgjj/20220222150646168.html>

4. STC Becomes a Directing Unit of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area (Shenzhen-Hong Kong) Metrology, Testing and Certification Alliance



In order to enhance the integration of Shenzhen, Hong Kong and Macao and the development of the Greater Bay Area through a mutual recognition system of metrology, testing and certification, 36 testing and certification institutions from

Guangdong area and Hong Kong formed the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area (Shenzhen-Hong Kong) Metrology, Testing and Certification Alliance has been established at Shenzhen. STC (Hong Kong Standards and Testing Centre) was appointed as one of the 11 Directing Units of the Alliance. The Chairman position is on a rotation bases, and first Chairman is the Shenzhen Academy of Metrology & Quality Inspection. During the founding meeting, Director Guo Lijun of Shenzhen

Administration for Market Regulation announced the official reply from the Certification and Accreditation Administration of the People's Republic of China (CNCA) to support the Alliance in carrying out product carbon footprint label certification work.

Source: https://www.sznews.com/news/content/mb/2021-12/09/content_24802273.htm

STC 成为粤港澳大湾区（深港）计量检测认证联盟常任理事单位



为了以计量检测认证互认融合推动深港澳融合及大湾区融合发展，由 36 家粤港检测认证机构共同发起的粤港澳大湾区（深港）计量检测认证联盟在深圳成立。香港标准及检定中心被推选成为该联盟 11 个常任理事单位之一，理事长采用轮值制，首任理事长由深圳计

量院负责，在发起成立大会上，深圳市场监管局郭力军处长宣读了国家认监委正式批复支持粤港澳大湾区（深港）联盟开展产品碳足迹标识认证工作。

资料来源 https://www.sznews.com/news/content/mb/2021-12/09/content_24802273.htm